
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Miljø- og fødevareministeren

Dato: 21. december 2018

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 394

Hjortnæs Vindmøllelaug og Jysk Vindenergi har den 3. august 2018 sendt ”Projektansøg-

ning for Hjortnæs II – Udskiftning af vindmøllepark ved Hjortnæs” til Hjørring Kommune,

hvor man ansøger om at opstille en vindmøllepark på 8 vindmøller med en højde på op til

150 m ca. 2,5 km sydøst for Børglum Kloster. Ansøgerne ønsker med Hjortnæs II at er-

statte 8 eksisterende vindmøller, som kun er halvt så høje (69 m.), og som står med en

langt mindre indbyrdes afstand end de nye vindmøller. Vil ministeren kommentere ansøg-

ningen og særligt oplyse, hvilken myndighed der vil hjælpe ejerne af Børglum Kloster og

Klosterkirke med at beskytte denne kulturarv mod gener fra store nye vindmøller så tæt

på klosteret?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Hans Christian Schmidt (V).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Hans.Schmidt@ft.dk og til lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Pia Adelsteen

formand
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